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Referat:  

1) Formand Mikkel M. Rasmussen sagde velkommen og foreslog Rachid Bech-Azzedine (RB-A) som 

dirigent. Blev enstemmigt valgt. RB-A kunne konstatere at Generalforsamlingen var rettidigt 

indkaldt. 

2) Referat fra sidste generalforsamling blev godkendt uden rettelser eller kommentarer. 

3) Formandens beretning blev fremlagt - der henvises til den rundsendte skriftlige beretning. 

Derudover blev der snakket nyt uddannelsesudvalg og sammensætning af dette – bestyrelsen vil 

samle op og komme med forslag. Kollegialitetsudvalgets kommende skæbne blev belyst – specifikt 

at det faktum at udvalget ikke har været samlet i de seneste mindst 10 år viser at det har været en 

succes!! Se nedenfor.                                           

Det blev kommenteret og anbefalet at ikke medlemmer der ønsker at deltage i DRKS´s årsmøde 

skal betale for deltagelse. Det blev kommenteret at Danespine styregruppen har været uændret i 

næsten 10 år og man bør overveje en plan for fornyelse/generationsskifte hvad angår 

medlemmerne af styregruppen. Det blev besluttet at styregruppen selv står for denne planlægning 

og fornyelse og man vil i styregruppen planlægge et møde specifikt mhp dette i september måned 

2022. 

4) Regnskabet for året i DRKS er ikke kommet rettidigt tilbage fra revisoren hvorfor regnskabet ikke i 

sin helhed kunne fremlægges. Selskabets kasserer fremlagde nøgletallene – selskabet har en ok 

økonomi. Når regnskabet er gennemgået og retur fra revisoren, vil det blive sendt rundt til alle 

medlemmerne af selskabet mhp. evt. kommentarer og med en kort høringsfrist før godkendelse. 

5) Fordi revisor sætter regnskabet op, men ikke laver regelret revision skal vi have en intern 

selskabsrevisor. Michael Nielsen blev forslået af formanden og valgt – det blev besluttet at det ikke 

var nødvendigt med en revisor suppleant. 

6) Kassereren kunne af ovenstående årsag (manglende endeligt regnskab) ikke fremlægge et egentligt 

budget for det kommende år. Pga. planen om et lidt større årsmøde næste år (med fest og evt. 

overnatning) til fejring af 25-års jubilæum for DRKS forventes et lidt højere budget i næste 

regnskabsår. Der vil dog blive tale om delvis selvbetaling i forbindelse med fest og overnatning. 

7) Kontingent for næste år anbefales uændret – dette blev vedtaget. 

8) Beretninger fra udvalg.                                       

A)   Formanden anbefaler kollegialitetsudvalget nedlagt grundet manglende behov og deraf 

manglende aktivitet. Blev vedtaget.                                         

B)   Mikkel Andersen rapporterede fra Danespine styregruppen omhandlende Danespine rapporten 

2021. Rapporten er udsendt til høring hos alle medlemmer af DRKS.  Indrapporteringsgraden til 

databasen er fortsat i den lidt lave ende og faktisk lavere end den var tidligere – dette skal gøres 

bedre og dette pointeres overfor alle deltagende afdelinger. Der udgår efterhånden rigtigt mange 

fine publikationer fra databasen hvilket er yderst positivt og specielt kan det iagttages at der laves 

flere studier på tværs af regionerne hvilket er med til at øge samarbejde og funktioner på tværs af 

landet. DaneSpine rapporten 2021 blev godkendt med applaus !! 



9) Forslag fra medlemmerne: Simon Toftgaard Skov foreslog at der ligesom sidste år blev lavet et one-

page resumé af årets Danespine rapport til ugeskriftet. Forslaget blev vedtaget og skrivegruppen 

fra sidste år tilbød at gentage processen.  

Tilbuddet blev modtaget og godkendt. 

Forslag fra bestyrelsen: Det foreslås at Danespine sekretær og tovholder Karen Højmark Hansen 

udnævnes til æresmedlem af DRKS som erkendelse for det helt enestående arbejde hun har lagt i 

databasen og dens oprettelse funktion konvertering og daglige drift. Forslaget blev vedtaget med 

stor applaus. 

10) Michael Nielsen ønskede at udtræde af bestyrelsen efter 5 år. Alexander Isenberg-Jørgensen (AI-J) 

Capio Privathospital Hellerup og Eva Posner (EP) RLB Rigshospitalet Glostrup ønskede begge at stille 

op til valget. Begge leverede en kort præsentationstale og derefter var der afstemning i salen.  

Kampvalg betød at AI-J fik flest stemmer og blev valgt ind i bestyrelsen. Det blev fra salen foreslået 

at bestyrelsessuppleanten i fremtiden burde have en mere aktiv rolle med fast deltagelse i 

bestyrelsesmøder men uden stemmeret. Da Jon Caspersen Ålborg gerne ville trække sig fra posten 

som suppleant blev EP valgt som suppleant. 

11) Ingen valg til Danespine styregruppen – denne planlægger og foreslår selv sin sammensætning og 

det fremtidige generationsskifte. 

Kollegialitetsudvalget foreslået nedlagt pga. manglende aktivitet og behov. Vedtaget. 

12) Eventuelt:  Rune Bech Rygsektionen Køge foreslog et nyt element til Danespine databasen 

dækkende konservativ behandling. Det blev anbefalet at der blev skrevet en egentlig ansøgning til 

Danespine styregruppen med nærmere gennemgang af hvad der specifikt tænkes på og hvordan 

det tænkes udført. Styregruppen beslutter den videre proces. 

Viola Olesen RH Blegdamsvej spurgte ind til om DRKS skulle / burde være mere synlig på de sociale 

medier. Dette affødte en længere diskussion om emnet og dets relevans og mundede ud i en mere 

generel diskussion om uddannelse og rekruttering. Bestyrelsen og medlemmerne vil overveje 

mulighederne og behovet fremover.  

 

Michael Nielsen 

 

 


